
Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

 

P R O T O K Ó Ł   NR  XVII.2020 

 

przebiegu obrad XVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 14 maja 2020 r.                 

w Centrum Kultury i Bibliotece w Osiecznej 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 14 maja 2020 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:42 tego samego 

dnia. 

 

Obradom XVII sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach XVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                    

15 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Skowronek 

15. Robert Skrzypek 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Posiedzenie Rady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman 

Lewicki, który powitał wszystkich przybyłych na dzisiejsze posiedzenie.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zaznaczył,                              

że na posiedzeniu obecni są wszyscy radni Rady Miejskiej Gminy Osieczna, w związku z czym 

Rada może podejmować decyzje prawnie wiążące. 

Lista obecności Radnych na XVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik                    

nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad XVII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                           

że porządek obrad wszyscy otrzymali odpowiednio wcześniej. Zaproponował dodanie                            

do porządku obrad dwóch uchwał dotyczących tych samych spraw, mianowicie podjęcie 

uchwał w sprawie nadania nazwy ulicy. Jedna dotyczy ulicy w Kąkolewie a druga ulicy                         
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w Osiecznej. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek 

obrad wraz z dwoma dodatkowymi uchwałami. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak 

Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, 

Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał, czy są 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Uwag nie było. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu. Pani Radna Krystyna Krajewska ma problemy ze sprzętem. 

Wobec napotkanych trudności w przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący zapytał Radcy 

Prawnego Urzędu Gminy Pana Krzysztofa Bojarczuka, czy w przypadku awarii sprzętu 

któregoś z Radnych można przeprowadzić głosowanie mieszane? Czy jedna osoba może 

deklarować, jaki zajmuje głos? Pani Radna głosowała na tak, ale ten głos nie został 

zarejestrowany. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk powiedział, że przepis 

brzmi następująco. W razie braku możliwości przeprowadzenia głosowania przy pomocy 

urządzenia do liczenia głosów, przewodniczący obrad zarządza głosowanie przez podniesienie 

ręki i obliczenie głosów. Mamy sytuację taką, że część urządzeń działa, a część nie działa. 

Wyjaśnił, że zaistniała sytuacja nie daje podstaw do przeprowadzenia reasumpcji głosowania. 

Tylko w przypadku omyłki można dokonać reasumpcji głosowania. Porządek obrad przyjęto 

większością głosów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział, że jeśli 

Pani Radna nie zgłasza zastrzeżeń do takiego rozstrzygnięcia, to proponuje przyjąć następujący 

wynik głosowania. Protokół został przyjęty 13 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak 

Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, 

Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), przy 1 głosie „wstrzymującym się” (Skowronek 

Przemysław) i 1 osobie, która nie zagłosowała (Krajewska Krystyna). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                            

że ostatnia sesja była 19 marca. Mimo panującej sytuacji stara się być w Urzędzie na dyżurze 

co poniedziałek. Jest to okazja do spotkania z Panem Burmistrzem aby wymienić uwagi i opinie 

na temat tego, co się dzieje. Z Panem Sekretarzem rozmawiałem o oświadczeniach 

majątkowych, termin ich składania został przedłużony do 31 maja, o czym informowałem 

Państwa esemes-em. Ponadto poinformował, że otrzymał interpelację, którą złożyła Pani Radna 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Ewa Panowicz w sprawach dotyczących odcinka 

drogi nr 432, w granicach naszej Gminy. Pierwsza rzecz dotyczyła poprawienia remontu drogi                           

na odcinku Trzebania-Osieczna. Zarządca drogi przyznał, że remont został przeprowadzony nie 

na najwyższym poziomie, ale istniejący stan nie kwalifikuje jej do poprawy. Druga rzecz 

dotyczyła chodnika między ul. Śmigielską a Dino w Osiecznej. Z odpowiedzi, którą otrzymała 

Pani Radna wynika, że chodzi o kwestie uregulowania własności działek przy tej drodze. Jak 

ta kwestia zostanie rozwiązana, to prace zostaną wykonane. Treść odpowiedzi na interpelację 

Pani Radnej jest do wglądu.             
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Ad. 6. Informacje stałych Komisji Rady o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki oddał głos Pani 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska przedstawiła informację Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym. Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym, tj. od 20 marca do 14 maja 

2020 r.  obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 23 marca 2020 r. Tematem posiedzenia 

była:  

1. Kontrola rozliczenia zadania pn.: „Budowa świetlicy wiejskiej w Jeziorkach”. 

2. Kontrola postępowania przetargowego dotyczącego zadania pn.: „Przebudowa drogi                  

w miejscowości Kąty (Maciejewo) – odcinek od drogi wojewódzkiej nr 432 – Kąty 

(Maciejewo)”. 

3. Kontrola celowości wydatkowania dotacji otrzymanych z budżetu Gminy Osieczna przez 

organizacje pozarządowe. 

Komisja dokonała wnikliwej analizy przedstawionych informacji związanych z realizowanymi 

tematami posiedzenia i po dyskusji nie zgłosiła uwag i wniosków do przedłożonych materiałów 

uznając, że ww. zadania były celowe. Wolne głosy i wnioski dotyczyły modernizacji ulicy 

Sosnowej i Spacerowej w Kąkolewie oraz bieżących spraw związanych z realizacją budżetu                     

w okresie pandemii. 

Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniu w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poprosił Pana 

Burmistrza o przedstawienie informacji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak powiedział, że w okresie 

międzysesyjnym, tj. od 20 marca do 14 maja 2020 r. uczestniczył w: 

1) posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej naszej Gminy, 

2) spotkaniu w formie telekonferencji z dyrektorami szkół. Tematem spotkania było 

nauczanie zdalne,  

3) spotkaniu w formie telekonferencji z dyrektorami przedszkoli dotyczącym możliwości 

otwarcia przedszkoli, 

4) telekonferencji Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego w sprawie 

wysokości opłaty za odpady komunalne, 

5) telekonferencji w ramach Leszczyńskiego Obszaru Strategicznej Interwencji. 

Ponadto poinformował, że:    

1) opracował sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2019 rok, 

2) opracował sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna                                     

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2019 roku, 

3) w ramach programu „Zdalna szkoła” zakupiliśmy 25 komputerów, 

4) do Urzędu wpłynęło sześć wniosków dot. odroczeń bądź umorzeń podatkowych, 

5) rozstrzygnięto przetarg na dostawę wyrobów betonowych dla potrzeb realizowanych zadań 

przez Gminę oraz na zakup paliw dla sprzętu będącego na wyposażeniu Urzędu Gminy, 

6) podpisano umowę na konserwację oświetlenia ulicznego na pozostałe 9 miesięcy tego roku. 

Podpisanie nastąpiło po przeprowadzeniu negocjacji z właścicielem sieci oświetleniowej 

ENEOS – Oświetlenie. Przypomnę, że na okres pierwszych 3 miesięcy tego roku 

obowiązywała umowa podpisana w oparciu o art. 4, pkt 8 ustawy o zamówieniach 

publicznych, dla których nie stosuje się jej przepisów, 

7) w trakcie realizacji znajduje się przebudowa drogi gminnej w Kątach – Maciejewie. Prace 

prowadzone są w ramach Programu Budowy Dróg Samorządowych. Na całej jej długości 
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tj. ponad 1,6 km wykonane zostały prace związane z odwodnieniem przyszłej nawierzchni 

jezdni, przebudowano istniejący chodnik, a także odcinek kanalizacji deszczowej, 

wykonano podbudowę dla nowej nawierzchni obejmującą częściowe poszerzenie jezdni. 

Obecnie pozostało położenie na całej długości nowej jezdni asfaltowej. Termin wykonania 

upływa z końcem czerwca br., 

8) dużym zadaniem inwestycyjnym jest budowa dróg dla rowerów w ramach zadania 

ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej. W marcu zgodnie               

z harmonogramem zakończony został kolejny zakres prac, który z Wykonawcą robót został 

finansowo rozliczony. Obecnie wykonany zakres robót przedstawia się następująco: pod 

ułożenie wierzchniej warstwy asfaltowej przygotowany jest odcinek Łoniewo – Grodzisko, 

Grodzisko – Świerczyna oraz znaczna część odcinka Ziemnice – Świerczyna, 

zakończonych zostało część odcinków realizowanych z kostki betonowej w zabudowie 

Grodziska i Świerczyny. Obecnie Wykonawca większy zakres prac przeniesie na odcinek 

Świerczyna – Osieczna. Termin zakończenia budowy to koniec października br., 

9) podpisaliśmy umowę z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie przebudowy                           

ul. Sosnowej w Kąkolewie ogłoszony został przetarg nieograniczony na wykonanie 

zaplanowanych prac. Zamiar wykonania zadania zgłosiło sześciu oferentów. Przetarg 

został rozstrzygnięty, wartość robót to około 405.000,00 zł, z czego 63,63% kosztów 

kwalifikowalnych otrzymamy z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Termin 

wykonania zaplanowanych prac – 30 września br., 

10) kolejne zadanie zgłoszone do Programu Budowy Dróg Samorządowych uzyskało 

akceptację Premiera na jego realizację z dofinansowaniem. Jest to przebudowa drogi 

gminnej Ziemnice – Ziemnice Górka na odcinku 900 mb. Dofinansowanie wyniesie 50% 

kosztów kwalifikowalnych. Nie znamy daty podpisania umowy z wojewodą lecz po jej 

podpisaniu w ciągu 30 dni ogłoszony zostanie przetarg nieograniczony na wykonanie prac. 

Zakładamy, że w tym roku zostaną rozpoczęte, z ich zakończeniem w roku 2021, 

11) systematycznie co roku uczestniczymy w programie budowy dróg dojazdowych                     

do pól. W tym roku zgłosiliśmy dwie drogi, tj. przedłużenie nieutwardzonej nawierzchni 

ul. Okulickiego do jej końca na odcinku 350 mb oraz drogi polnej w rejonie ul. Gostyńskiej 

na odcinku 250 mb. Odcinek w rejonie ul. Gostyńskiej został już wykonany. Prace 

wykonali pracownicy zatrudnieni w Urzędzie Gminy, 

12) po okresie zimowym w ramach kontynuowanej rewitalizacji centrum Osiecznej 

dokończone zostały roboty drogowe na ul. Podgórnej. Oprócz prac drogowych w rejonie 

tym przy istniejącym lapidarium powiększono skwer obsiewając go trawą. Obecnie prace 

rewitalizacyjne realizowane są na ul. Szkolnej i obejmują wymianę oświetlenia ulicznego 

i linii energetycznej niskiego napięcia – napowietrznej na kablową oraz nowe 

zagospodarowanie nawierzchni jezdni. Prace energetyczne wykonuje firma zewnętrzna,                   

a przebudowę jezdni pracownicy zatrudnieni w Urzędzie Gminy, 

13) ogłoszony i rozstrzygnięty został przetarg nieograniczony na adaptację byłego Centrum 

Kultury i Biblioteki w Osiecznej, na Centrum Aktywności Społecznej. Do przetargu 

przystąpiło trzech oferentów. Najdroższa oferta wyceniona została na ponad 1,7 mln. zł. 

Oferta najkorzystniejsza zakłada wykonanie robót za 688.800,00 zł. Na taką wartość 

podpisana została umowa z wykonawcą. Prace zostały już rozpoczęte, z terminem 

zakończenia do 30 października br., 

14) na zaplanowaną budowę żłobków w Kąkolewie i Osiecznej ogłoszony został przetarg 

nieograniczony. Otwarcie ofert nastąpi 21 maja. Burmistrz przypominał, że łączne 

dofinansowanie obejmujące 2 programy wyniesie ponad 2,6 mln. zł, 

15) w świetlicy, w Łoniewie trwają końcowe prace związane z remontem kapitalnym zaplecza 

kuchennego. Wymieniono istniejące instalacje, ułożono nowe płytki ścienne i posadzkowe 

oraz odmalowano pozostałą powierzchnię ścian. Odmalowano ściany sali                                               
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i wyremontowano posadzkę przy wejściu głównym do świetlicy. Prace te wykonali 

pracownicy Urzędu, 

16) przy ul. Śmigielskiej w Osiecznej rozbudowano sieć wodno–kanalizacyjną. Prace 

wykonała firma zewnętrzna, 

17) po opracowaniu koncepcji budowy ścieżki pieszo – rowerowej z Osiecznej do Kątów, 

wystąpiliśmy do WZDW w Poznaniu o jej uzgodnienie. W odpowiedzi otrzymaliśmy 

uwagi, które na etapie opracowania projektu budowlanego muszą być uwzględnione, 

18) w Kąkolewie przy drodze krajowej rozebrana została murowana wiata przystankowa, a na 

jej miejsce ustawiona nowa o konstrukcji stalowej. W Ziemnicach – Górce przeniesiona 

została wiata przystanku autobusowego, z terenu stanowiącego własność prywatną, na 

nowe miejsce obejmujące pas drogi gminnej. Prace wykonali pracownicy zatrudnieni                       

w Urzędzie Gminy, 

19) na letnisku remontowi poddano część pomostu, a w magazynie stanowiącym własność 

Gminy przy ul. Powstańców Wlkp. wymieniona została konstrukcja i pokrycie dachu, 

20) jak co roku na poboczach wszystkich dróg powiatowych przebiegających przez teren naszej 

Gminy pozbieraliśmy zalegające śmieci, 

21) na bieżąco kosimy trawę przy obiektach będących własnością Gminy. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu.  Przygotowałem projekty uchwał, które 

są przedstawione Wysokiej Radzie do procedowania.  

Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał, czy są 

pytania do złożonych informacji? Pytań nie było.   

Ad. 8. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał Radnych, 

kto chciałby złożyć interpelację? Interpelacji nie zgłoszono.  

Ad. 9. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał,                              

kto z Państwa Radnych chciałby złożyć zapytanie?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek powiedział,                              

że chciałby złożyć dwa zapytania do Burmistrza Gminy Osieczna. Nadmienił, że w dniu                            

27 kwietnia 2020 r. złożył zapytanie do Burmistrza Gminy Osieczna składające się z trzech 

pytań. Pan Radny Przemysław Skowronek w nawiązaniu do pytania nr 1 „Jaki dochód uzyskał 

w pierwszym kwartale roku obecnego z wyszczególnieniem z jakich źródeł Zakład 

Komunalny?” zadał pytanie. Ile metrów sześciennych ścieków odebrał Zakład Komunalny                  

w pierwszym kwartale roku obecnego? Pan Przemysław Skowronek powiedział, że na swoje 

wcześniejsze pytanie o treści „Jakie wydatki poniósł w pierwszym kwartale obecnego roku                    

z wyszczególnieniem na jakie cele Zakład Komunalny?” uzyskał następującą odpowiedź.                    

W pierwszym kwartale tego roku Gminny Zakład Komunalny Sp. z o. o. w Osiecznej poniósł 

koszty w wysokości 378.672,85 zł, które zostały zaszeregowane, według poniższych grup: 

- energia elektryczna 58.925,91 zł, 

- wynagrodzenia 106.433,23 zł,  

- czynsz 122.689,95 zł,  

- chemia do uzdatniania ścieków 25.830,00 zł, 

- pozostałe 64.793,76 zł”. 

Koszty energii elektrycznej wyniosły 58.925,91 zł, koszty za chemię do uzdatniania ścieków 

25.830,00 zł natomiast koszty pozostałe 64.793,76 zł. Koszty pozostałe są wyższe od kosztów 

za energię elektryczną o 5.867,85 zł oraz o 38.963,76 zł wyższe od kosztów za chemię do 

uzdatniania ścieków. W związku z ty zadał następujące pytanie. Jakie wydatki zawierają się              

w grupie pod nazwą pozostałe? Drugie zapytanie do Pana Burmistrza Gminy Osieczna. Na 
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przełomie stycznia i lutego tego roku zostały zawarte umowy o odprowadzanie ścieków przez 

GZK Sp. z o. o. w Osiecznej z mieszkańcami Gminy Osieczna. Pytanie pierwsze. Na podstawie, 

jakich decyzji organu regulacyjnego przyjęto ceny i stawki opłat w wysokości 5,05 zł z m3 

ścieków + podatek VAT zawarte w ww. umowach za odprowadzanie ścieków przez GZK Sp. 

z o. o. w Osiecznej a mieszkańcami Gminy Osieczna wyszczególnionymi w § 12 ust. 4 ww. 

umów? Pytanie drugie. Czy Gminny Zakład Komunalny posiada swoją stronę internetową,                   

o której mowa w § 12 ust. 3 wyżej wymienionych umów? Pan Przemysław Skowronek 

podziękował za uwagę i przekazał zapytania Przewodniczącemu Rady.   

Zapytania Pana Radnego Przemysława Skowronka stanowią odpowiednio załącznik nr 6 i 7 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział, że bez 

zbędnej zwłoki przekaże zapytania Panu Burmistrzowi. Przewodniczący zapytał. czy ktoś 

jeszcze chciałby złożyć zapytanie? Przypomniał też o możliwości składania zapytań w okresie 

międzysesyjnym. Więcej zapytań nie było. Punkt 9 został zrealizowany. 

Ad. 10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

porządkowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2019 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                             

że sprawozdanie wszyscy otrzymali w odpowiednim czasie. Była okazja, żeby się z tą 

informacją zapoznać. Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do tego materiału? Pytań 

nie było. Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie zostało Radzie Miejskiej przedstawione.  

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

porządkowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego                        

w 2019 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak zapytał Pana 

Burmistrza jeśli nie wszystkie stowarzyszenia wykorzystają pieniądze w tym roku, to czy te 

niewykorzystane środki zostaną przesunięte na przyszły rok, czy trzeba je zwrócić do budżetu?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że kwotę dotacji, którą                   

w danym roku organizacja nie wykorzysta należy zgodnie z wymogami prawa zwrócić do 

Urzędu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki podziękował                               

za odpowiedź. Powiedział, że Pan Przewodniczący Mirosław Forszpaniak poruszył większy 

temat, o którym może jeszcze będzie okazja porozmawiać również, w tym kontekście jak 

wyglądają finanse naszej Gminy w kontekście zapisów w budżecie a jego faktycznej realizacji 

ze względu na zaistniałą sytuację. Wobec braku kolejnych pytań do sprawozdania 

Przewodniczący zamknął ten punkt i otworzył kolejny obejmujący część uchwałodawczą. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                            

że wszyscy otrzymali projekt uchwały w odpowiednim czasie. Treść jest oczywista, wynika                      

z obszernego uzasadnienia. Przewodniczący zapytał, czy są pytania dotyczące treści projektu 

uchwały? Pytań nie było. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z dnia 14 maja                            

w sprawie zniesienia pomnika przyrody, następnie poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 

udział wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda 

Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zniesienia statusu 

pomnika przyrody stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr XVII.118.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

zniesienia statutu pomnika przyrody stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Osieczna na 2020 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                      

że co roku podejmujemy uchwałę o takiej treści. Zapytał czy są pytania dotyczące tego 

projektu? Pytań nie było. Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. W głosowaniu 

udział wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda 

Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wykazu 

kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr XVII.119.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 12 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z przetargu i oddania nieruchomości                           

w dzierżawę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                           

że otrzymaliśmy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

pytania? Ponadto zapytał Pana Burmistrza, o jaką część działki i o jakie miejsce chodzi w tej 

uchwale?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak poprosił Pana Burmistrza Stefana 

Kuśnierka o podanie lokalizacji przedmiotowej działki. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek powiedział, że dotyczy                            

to działki przeznaczonej pod lokalizację wieży telekomunikacyjnej, tj. działka po lewej stronie 

drogi jadąc w kierunku Łoniewa, na łące. Działka stanowi własność Gminy, zaplecze 

Europegazu, przy rowie Samica.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał                                    

czy są jeszcze pytania dotyczące projektu tej uchwały? Ponadto zapytał o wysokość 

wynegocjowanej dzierżawy.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski odpowiedział, że jest to wstępnie 

ustalona kwota miesięczna w wysokości 1.000,00 zł netto.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                       

że na jednej z Komisji poruszał temat dotyczący wniosku, który składał lokalny przedsiębiorca 

w tej sprawie. Sprawa ta wyglądała tak. Operator telefonii zwrócił się do lokalnego 

przedsiębiorcy, żeby na terenie firmy w Osiecznej, tj. Gminnej Spółdzielni „Samopomoc 

Chłopska” stanął maszt. Pan Burmistrz wydał dwa razy decyzję odmowną na lokalizację tego 

obiektu. Przewodniczący powiedział, że w wydanych decyzjach, jako przyczyny odmowy są 

podane argumenty, które w sytuacji, kiedy ten maszt ma stanąć kilkaset metrów dalej te same 

argumenty, które posłużyły temu, że Pan Burmistrz wydał decyzję odmowną, mogłyby być 

zastosowane do decyzji dotyczącej działki gminnej. Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że 

skoro w decyzji Pan Burmistrz podnosi, że to jest teren „Natura 2000”, albo że jest blisko 

terenów przemysłowych, to nie znajduje wytłumaczenia do faktu, że nowa lokalizacja jest 

dobra. Wobec tego poprosił Pana Burmistrza o ustosunkowanie się do swojej wypowiedzi. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski odpowiedział, że teren jest o tyle 

lepszy, że jest odsunięty od zabudowy mieszkaniowej, to jest odległość kilkuset metrów,                                             
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jak wcześniej wspomniał Pan Przewodniczący. Lokalizacja w okolicach drogi powiatowej,                       

za firmą Europegaz wydaje się w naszej ocenie korzystniejsza od poprzedniej lokalizacji.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział Panu 

Sekretarzowi, że zaryzykuje stwierdzenie, iż nowe miejsce będzie miejscem, które przyblokuje 

ewentualne działania, które w przyszłości mogłyby tam wystąpić.    

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski odpowiedział, że jest to taka sytuacja 

jak z każdym masztem. Badania pokazują, że nie blokuje to innych inwestycji może 

przyblokować jedynie zabudowę mieszkaniową. Natomiast, czy będzie można ten maszt tam 

zbudować będzie wiadomo dopiero po przeprowadzeniu postępowania administracyjnego. 

Dzisiaj mówimy o możliwości wydzierżawienia terenu, kolejnym etapem będzie wystąpienie 

o warunki zabudowy, przeprowadzenie postępowania administracyjnego i wówczas będzie 

wiedza, czy budowa jest możliwa. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak dodał, że z punktu widzenia jego wiedzy 

to oddalenie o kilkaset metrów, to nie jest oddalenie liniowe, jeśli chodzi o potencjalne 

promieniowanie, to natężenie promieniowania jest „kwadratem” odległości. Czyli oddalenie                   

liniowe od zabudowy mieszkaniowej w stosunku do tego, co było powoduje, że 

promieniowanie w miejscu, gdzie są zabudowania zmniejsza się czterokrotnie.        

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odniósł                                 

się do wypowiedzi Pana Burmistrza. Pan Burmistrz pewnie nie jest zadowolony z istniejących 

anten telefonii komórkowej w Osiecznej usytuowanych na budynku Szkoły, po drugiej stronie 

obwodnicy przy nowo powstającym bloku mieszkalnym. W świetle decyzji odmawiających 

zgody na ustawienie masztu na terenie przemysłowym w bazie GS-ów, to wcześniejsze 

lokalizacje w żaden sposób się nie bronią, jedynym argumentem jest to, że one już są.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, żebyśmy nie skupiali                  

się tylko na lokalizacji tego typu urządzeń w mieście Osieczna, podobne wieże są też w innych 

miejscowościach. Pewne rzeczy już nastąpiły i te zaszłości funkcjonują. Burmistrz powiedział, 

że nie będzie występował o to, żeby jedną czy drugą wieżę przesunąć czy zlikwidować. Działają 

tu też przesłanki, że jesteśmy przeciwko budowie tych wież ale za chwilę sprawdzamy czy 

mamy łączność komórkową, do której one są potrzebne. Nie bez powodu faktem jest to, że 

nasza Gmina w wyniku tego czy posadowimy tę wieżę będzie otrzymywać comiesięczne 

dochody.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział,                      

że każdy 1.000,00 zł jest ważny ale jest to znamienna sytuacja, w której przedsiębiorca lokalny 

przychodzi do Gminy z prośbą o zgodę na lokalizację masztu na terenie jego firmy, na terenie 

przemysłowym, a w wyniku decyzji Pana Burmistrza finalnie dochodzi do sytuacji, w której 

ten maszt będzie postawiony nie na terenie należącym do tego przedsiębiorcy, tylko na terenie 

gminnym. Przewodniczący Rady powiedział, że ma odmienne zdanie, że miejsce, które 

proponuje Pan Burmistrz jest lepsze od tego na terenie bazy GS-ów. Sytuacja, w której nie 

pozwala się zarobić przedsiębiorcy, jest sytuacją niewskazaną.      

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odniósł się do wypowiedzi 

Przewodniczącego Rady mówiąc, że ma odmienne zdanie, dlatego Wysokiej Radzie przekłada 

projekt uchwały z nadzieją, że zostanie on podjęty. Dochód z tej lokalizacji będzie zasilał konto 

naszej Gminy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział,                     

że rozumie to, że Pan Burmistrz ma odmienne zdanie. Wypada zaznaczyć, że pierwsza decyzja 

została odrzucona przez SKO, nie ma wiedzy co do drugiej decyzji. Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze nie zgodziło się z argumentacją przyjętą przez Pana Burmistrza. Przewodniczący 

Rady dodał, że w tej sytuacji pozostańmy przy swoich zdaniach.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak odniósł się                                    

do wcześniejszych wypowiedzi mówiąc, że nie zna szczegółów rozmów miedzy Panem 
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Przewodniczącym a Panem Burmistrzem, ale jeżeli chodzi o działkę na łąkach                                        

za Europegazem, to wydaje mu się, że jest to miejsce jak najbardziej sensowne i nikomu nie 

będzie przeszkadzać.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział, że 

miejsce jest sensowne tylko poprzednie miejsce w jego opinii też było sensowne. Następnie 

rozpoczął procedurę głosowania w sprawie podjęcia uchwały. W głosowaniu udział wzięło                

15 radnych. Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak 

Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg 

Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, 

Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), przy 2 głosach przeciw (Lewicki Roman, Skowronek 

Przemysław). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie zwolnienia z przetargu i oddania nieruchomości w dzierżawę stanowi załącznik                  

nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.120.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

zwolnienia z przetargu i oddania nieruchomości w dzierżawę stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                    

że mamy przedstawiony projekt uchwały i zapytał czy ze strony Państwa Radnych są pytania 

do projektu tej uchwały? Pytań nie było. Następnie projekt uchwały został przedstawiony pod 

głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 

głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska 

Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska 

Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, 

Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.121.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 16 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat                     

w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                            

że mamy projekt uchwały. Zapytał czy są pytania? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek poprosił Pana 

Burmistrza o przybliżenie lokalizacji działki wskazanej w projekcie uchwały. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że jest to działka 

znajdująca się na letnisku, zagospodarowywana i utrzymywana w dobrym stanie przez wiele 

lat, przez Zakład Karny w Rawiczu, który wypowiedział umowę dzierżawy, a jego sukcesorem 

jest Chorągiew Związku Harcerstwa Polskiego. Jeden dzierżawca rezygnuje, a drugi zamierza                      

przejąć po nim teren i domki, dbać o to i płacić dzierżawę.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek dopytał, w jakim                      

to jest miejscu?  

Zastępca Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek odpowiedział, że jest to teren 

prostopadle położony do lokalu Pana Zawidzkiego, obecnie nieczynny z uwagi na pandemię. 

Oddalony od byłego pola namiotowego o 10 – 15 m w kierunku jeziora.        
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                            

że chciałby prosić o uzupełnienie informacji. 1888 m2 na letnisku dzierżawi Chorągiew ZHP, 

czy dopiero wejdzie w te prawa, jeśli na to wyrazimy zgodę? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że domki były 

dzierżawione i utrzymywane przez Zakład Karny w Rawiczu, który zrezygnował z tego terenu 

i podmiotem, który zamierza je dzierżawić jest Chorągiew ZHP.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek zadał pytanie,                      

czy czynsz dzierżawny będzie w takiej samej wysokości, czy zostanie powiększony i w jakiej 

kwocie będzie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że tryb, o który wnosi 

czyli bezprzetargowy oznacza, że będą obowiązywać te same stawki dzierżawy, które są 

aktualnie. Natomiast jakie to są kwoty nie umiem teraz odpowiedzieć, możemy to uczynić                                   

w najbliższym czasie.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał, czy byłoby 

źle gdybyśmy spróbowali w sytuacji, gdy dotychczasowy dzierżawca nie chce dalej dzierżawić 

ogłosili przetarg na ten teren i spróbowali wydzierżawić go zdecydowanie drożej?                                            

Jakie argumenty przemawiają za tym, że ten teren ma dostać w dzierżawę podmiot, który się 

nazywa Chorągiew ZHP? Czy oni poczynili jakieś nakłady na tej działce? To jest decyzja na 

10 lat.     

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek odpowiedział, że jako Gmina 

jesteśmy właścicielami terenu. Natomiast nie rościmy pretensji do znajdujących się na nim 

obiektów. Uważamy, że obiekty, które tam zostały usytuowane przez poprzednich 

użytkowników, nie wiemy nawet przez kogo, kiedyś działał tam Powiatowy Ośrodek Sportu                    

i Wypoczynku POSTiW, który przekazał to OSiR-owi. Te obiekty z całym dobrodziejstwem 

użytkował Zakład Karny Rawicz. Obiekty te nie są wyeksploatowane, natomiast w najbliższej 

przyszłości będą prawdopodobnie wymagały nakładów. Nowy nabywca terenu nabywa je wraz                              

z budynkami, gdybyśmy rościli sobie prawa co do własności tych budynków, to będziemy 

musieli je utrzymywać. Czy jest sens utrzymywać kolejną infrastrukturę w postaci tych 

domków w nie do końca dobrym stanie? Dzierżawca terenu będzie te domki użytkował                            

i partycypował w kosztach naprawy i remontu. Nam, jako Gminie pozostaje dzierżawa za grunt, 

tak jak do tej pory czynił to Zakład Karny utrzymując te obiekty na swój koszt.        

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek dodał, że warto                        

by było poznać kwotę dzierżawy, tak jak wskazał Pan Przewodniczący, że jest to 1888 m2 , 

gdzie za teren pod wieżę jest na pewno mniejsza powierzchnia, 144 m2 jest 1.000,00 zł. Pan 

Przemysław Skowronek powiedział, że chciałby poznać wysokość dzierżawy przed 

głosowaniem.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak wniósł do Przewodniczącego Rady                           

o 5- 6 minut przerwy podczas której spróbujemy uzyskać informację o kwocie dzierżawy aby 

podać ją Wysokiej Radzie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki przychylił                                 

się do prośby Pana Burmistrza i ogłosił 10 minut przerwy.  

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki wznowił obrady 

XVII sesji i oddał głos Panu Burmistrzowi.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak powiedział, że opłata roczna za 

dzierżawę terenu wskazanego w projekcie uchwały wynosi 5.573,38 zł brutto. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                              

że na wszystkie wątpliwości i pytania uzyskaliśmy odpowiedzi. Więcej pytań nie było. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu udział wzięło                        

15 Radnych. Uchwała została podjęta 14 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak 

Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg 

Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

(Skowronek Przemysław). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 

położonej w Osiecznej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.122.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki 

nr 1303/4 położonej w Osiecznej stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się odszkodowania                   

za nieruchomości przejęte pod budowę ciągów pieszo-rowerowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział, że treść 

projektu tej uchwały wszyscy otrzymali wcześniej i zapytał, czy są pytania? Pytań nie było. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. Uchwała została podjęta 14 głosami „za” 

(Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Lewicki Roman, Łagoda 

Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert), 1 osoba (Krajewska Krystyna) nie wzięła udziału w głosowaniu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zrzeczenie się odszkodowania za nieruchomości przejęte pod budowę ciągów pieszo-

rowerowych stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.123.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zrzeczenie się odszkodowania za nieruchomości przejęte pod budowę 

ciągów pieszo-rowerowych stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna                         

na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                              

że do tego projektu uchwały są autopoprawki przygotowane przez Pana Burmistrza. Następnie 

poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie tych autopoprawek.   

Zastępca Skarbnika Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak odczytała autopoprawki 

Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2020 rok. W treści projektu uchwały proponowane zapisy otrzymują 

brzmienie: § 1. ust. 1. „Dokonuje się zwiększenia budżetu Gminy Osieczna na rok 2020 po 

stronie dochodów o kwotę 847.998,36 zł zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.”, 

ust. 2. „Dokonuje się zwiększenia budżetu Gminy Osieczna na rok 2020 po stronie wydatków 

o kwotę 847.998,36 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.” § 2. ust. 

1. § 1 ust. 1 uchwały nr XIV.100.2019 z dnia 30 grudnia 2019 r. otrzymuje brzmienie:                         

„1. Ustala się dochody budżetu w wysokości 55.938.020,97 zł, z tego: 1) dochody bieżące                           

w kwocie 45.577.822,97 zł, 2) dochody majątkowe w kwocie 10.360.198,00 zł, zgodnie                        

z załącznikiem nr 1 do uchwały.”, ust. 2. § 1 ust. 2 pkt 2 uchwały nr XIV.100.2019 z dnia                   

30 grudnia 2019 r. otrzymuje brzmienie: „2) środki na finansowanie wydatków na realizację 

zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w kwocie 

10.350.305,17 zł”. § 3. ust. 1. § 2 ust. 1 uchwały nr XIV.100.2019 z dnia 30 grudnia 2019 r. 

otrzymuje brzmienie: „1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 54.378.020,97 zł, z tego:                

1) wydatki bieżące w kwocie 40.261.292,97 zł, 2) wydatki majątkowe w kwocie 14.116.728,00 

zł, zgodnie z załącznikiem nr 2 do uchwały”. W treści uzasadnienia do projektu uchwały 

proponowane zapisy otrzymują brzmienie: pkt 1 wers 3. „Proponowane zmiany polegają na 



12 
 

zwiększeniu dochodów o kwotę 847.998,36 zł”, lit. c) „zwiększenie w dz. 758 rozdz. 75863                

o kwotę 98.846,00 zł z tytułu planowanego wpływu dofinansowania zewnętrznego zadania pn. 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo wraz                            

z przebudową i rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej” na podstawie zawartej umowy 

nr RPWP.04.03.01-30-0019/17-00 z dnia 26 lipca 2018 r. z Województwem Wielkopolskim                    

w ramach Działania 4.3 „Gospodarka wodno-ściekowa”, Poddziałanie 4.3.1 „Gospodarka 

wodno-ściekowa” Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014                         

-2020”, pkt 2 wers 3. „Proponowane zmiany polegają na zwiększeniu o kwotę 847.998,36 zł 

…”, lit. a) „zwiększenie w dz. 600 rozdz. 60016 o kwotę 86.082,00 zł w związku                                          

z uwzględnieniem środków własnych na zadaniu pn. „Przebudowa drogi gminnej 712931P                  

w miejscowości Ziemnice – odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania z drogą 

gminną 712930P”, dodaje się następujące litery o treści: h) zwiększenie w dz. 852 rozdz. 85215 

o kwotę 4.000,00 zł w zakresie wydatków związanych z dodatkami mieszkaniowymi,                             

i) zwiększenie w dz. 852 rozdz. 85216 o kwotę 16.000,00 zł w zakresie wydatków związanych 

z zasiłkami stałymi, j) zwiększenie w dz. 900 rozdz. 90001 o kwotę 30.000,00 zł w zakresie 

wydatków związanych z zadaniem pn. „Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie 

miasta Osieczna”, pkt 3 tiret pierwszy: na zwiększeniu wydatków majątkowych o kwotę 

86.082,00 zł na zadaniu pn. „Przebudowa drogi gminnej 712931P w miejscowości Ziemnice              

– odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania z drogą gminną 712930P”, dodaje się 

tiret trzeci o treści: na zwiększeniu wydatków majątkowych w dz. 900 rozdz. 90001 o kwotę 

30.000,00 zł w zakresie wydatków związanych z zadaniem pn. „Rozbudowa sieci wodno                         

-kanalizacyjnej na terenie miasta Osieczna”. Wszystkie proponowane zmiany zostały 

uaktualnione w załącznikach nr 1, 2 i 3 do projektu uchwały. 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poddał pod 

głosowanie przedstawione autopoprawki. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak 

Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, 

Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek Burmistrza Gminy 

Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2020 rok stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz                                          

z autopoprawkami o treści, jaką każdy ma przed sobą.  

Pani Radna Krystyna Krajewska ma niesprawne urządzenie. Przewodniczący Rady zapytał 

Pana Mecenasa, czy może zapytać Pani Radnej, jaki głos oddaje? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk odpowiedział,                               

że zgodnie z naszym Statutem, jeżeli urządzenia są niesprawne przewodniczący zarządza 

głosowanie ręczne wszystkich radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki ogłosił, że Pani 

Radnej nie wzięła udziału w tym głosowaniu. Uchwała została podjęta 14 głosami „za” 

(Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Lewicki Roman, Łagoda 

Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert), 1 osoba (Krajewska Krystyna) nie wzięła udziału w głosowaniu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr XVII.124.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 24 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2020–2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki oddał głos Pani 

Skarbnik. 

Zastępca Skarbnika Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak powiedziała,                                         

że Państwo Radni otrzymali autopoprawki w sprawie zmiany WPF-u, a ponieważ autopoprawki 

w uchwale budżetowej zostały przegłosowane, to dodała, że zmiany w WPF-ie dotyczą tych 

zmian, które były wykazane w uchwale budżetowej.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poddał pod 

głosowanie autopoprawki. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Autopoprawki zostały 

przyjęte jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak 

Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak 

Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, 

Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek Burmistrza Gminy 

Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2020-2028 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poddał 

pod głosowanie projekt uchwały wraz z naniesionymi autopoprawkami. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda 

Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 stanowi załącznik nr 27 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.125.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 28 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                            

że to jest jedna z tych uchwał, którą dzisiaj wprowadziliśmy do porządku obrad i zapytał czy 

są pytania?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek zapytał czy Urząd 

Gminy Osieczna jest w posiadaniu zgody wszystkich właścicieli terenu, na których jest 

zlokalizowana ta droga, która będzie miała nadaną nazwę ulicy?  

Sekretarz Gminy Osieczna Sławomir Kosmalski powiedział, że jest wniosek właścicieli                       

o nadanie nazwy ulicy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak 

Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak 

Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, 

Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr XVII.126.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

nadania nazwy ulicy stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                           

że mamy przedstawiony drugi projekt uchwały. W poprzednim punkcie była mowa o ulicy 

Akacjowej, a teraz ulica Poziomkowa w Kąkolewie. Czy są pytania?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek ponowił swoje 

pytanie, czy w tej sprawie również są pisemne zgody właścicieli?  

Sekretarz Gminy Osieczna Sławomir Kosmalski odpowiedział, że również jest wniosek 

właścicieli o nadanie nazwy ulicy.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek podziękował                          

za odpowiedź i zaproponował wniesienie poprawkę słownej w uchwale, w § 2 który brzmi: 

„Położenie ulicy oraz jej przebieg przedstawia mapa informacyjna stanowi załącznik                                           

do niniejszej uchwały”, powinno być: stanowiąca załącznik do niniejszej uchwały tak jak było 

w poprzedniej uchwale. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział,                    

że to jest błąd językowy, który poprawimy nie głosując. Uchwała została poddana pod 

głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie              

15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska 

Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska 

Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, 

Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XVII.127.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna  z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie 

nadania nazwy ulicy stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Ad. 21. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zaprosił                                     

do zadawania pytań. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek zapytał Pana 

Burmistrza, gdzie można znaleźć wniosek o dofinansowanie „Senior+” na stronie Gminy 

Osieczna? Kiedy ruszą prace związane z utwardzaniem drogi o nr 490/16 w Świerczynie, tj. 

pomiędzy blokami? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek odnośnie budowy drogi Kąty 

– Maciejewo zapytał o wjazdy na posesje i wjazdy na pole, które są budowane w granicy 

działek. Czy działki są równomiernie dzielone, np. 1 m na jednej działce i 1 m na drugiej 

działce? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak powiedział, że ma prośbę 

do Panów Burmistrzów odnośnie dróg powiatowych w naszej Gminie. Powiedział,                                     

że są w stanie krytycznym w porównaniu do drogi krajowej 432. Trzeba dokonać klasyfikacji 

tych dróg, policzyć kilometry dróg powiatowych przebiegających przez Gminę i wystosować 

list do Pana Starosty o remont. Pobocza są poobrywane, trzeba jeździć nie pasem 

przeznaczonym do jazdy tylko środkiem jezdni. Dodał, że ma nadzieję, że inni Radni mają 

podobną opinię.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek przywołał                               

§ 4 pkt 5 Statutu Gminy, który mówi o tym, że oficjalną stroną internetową Gminy jest strona 

www.osieczna.pl. Powiedział, że na stronie facebookowej Pana Burmistrza pojawiły się 

następujące informacje: 

- 20 marca – „podjąłem decyzję o przekazaniu z budżetu Gminy Osieczna 50.000,00 zł                                         

do Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie”,  

http://www.osieczna.pl/
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- 30 marca – „po spotkaniu Gminnego Sztabu Kryzysowego zdecydowałem o zakupie                            

dla wszystkich mieszkańców Gminy Osieczna maseczek”, 

- 1 kwietnia – „zakupiliśmy 25 laptopów, które trafiają do szkół”, 

- 2 kwietnia –  „podjąłem decyzję o odwołaniu tegorocznych „Wianków” i prawdopodobnie 

„Dni Osiecznej”, 

- 3 kwietnia – „dziś w Osiecznej rozpoczęliśmy dystrybucję maseczek”, 

- 6 kwietnia – „dziś dotarły do nas laptopy w ramach projektu „Zdalna szkoła”, 

- 17 kwietnia – „mamy to! kolejne dofinansowania dla Gminy Osieczna”.  

Zapytał, czy te informację w pierwszej kolejności nie powinny się ukazać i w ogóle ukazać                   

na oficjalnej stronie Urzędu Gminy, a dopiero później na stronie facebookowej Pana 

Burmistrza? Złożył wniosek o przegłosowanie tej kwestii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                              

że nie wie, czy to jest kwestia do przegłosowania. Nie mamy prawa zmusić Pana Burmistrza,                  

żeby w tej kwestii tak postępował. To nie jest nasza kompetencja. Możemy przegłosować                    

apel do Pana Burmistrza ale nie możemy nic nakazać. Powiedział, że rozmawiał już z Panem 

Burmistrzem na ten temat i wyraził swój pogląd. Zgadzam się z Panem Radnym Przemysławem 

Skowronkiem. Sytuacja, w której głównym źródłem informacji jest profil Pana Burmistrza jest 

sytuacją niedobrą. Szanuję to, że informacje pojawiają się na facebooku ale równocześnie 

powinny pojawiać się na stronie i zawarłem to w prośbie do Pana Burmistrza. Zaznaczył, że 

chętnie wysłucha informacji na temat polityki informacyjnej Pana Burmistrza. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że chce i robi wszystko, 

żeby informacje były szybkie i dotykały szerokiej rzeszy tych, do których je adresuje. 

Powiedział, że oczywiście rozmawialiśmy z Panem Przewodniczącym w tej kwestii, 

znaleźliśmy dobry punkt wspólny, żeby prawie jednocześnie, albo w kolejności odwrotnej 

informować mieszkańców. Staram się wplatać w to stronę www. Ta strona nie przestała być 

oficjalna ale stała się mniej atrakcyjna. Podejmowaliśmy decyzje szybkie, kryzysowe, które 

służyły naszym mieszkańcom. Burmistrz dodał, że dziękuje wszystkim Radnym i znajomym, 

którzy natychmiast udostępnili zamieszczone informacje. To jest kluczowe działanie, żeby 

informacja dotarła do potencjalnych beneficjentów. Przyjmuję uwagi w tej sprawie. Media 

społecznościowe są daleko bardziej skuteczne od tradycyjnych stron www.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odniósł                                   

się do wypowiedzi Pana Burmistrza mówiąc, że zgadza się i szanuje zdanie, że media 

społecznościowe dzisiaj działają najszybciej ale jego intencją jest, żeby ta informacja pojawiała 

się równocześnie w mediach społecznościowych ale gminnych, nie tylko na stronie www. 

Strona www. na pewno ma dzisiaj mniejsze znaczenie niż media społecznościowe ale jeszcze 

jest. Powiedział, że ma w pamięci wniosek o przegłosowanie kwestii podniesionej przez Pana 

Radnego Skowronka. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek powiedział,                                

że anuluje swój wniosek. Skoro media społecznościowe są szybszą i skuteczniejszą metodą, to 

może wystarczy zmienić zapis w Statucie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział,                      

że przestrzega przed zmianą Statutu i wpisywania aktualnie modnych profili 

społecznościowych. Przykłady z całego świata, dzisiejszych czasów, pokazują jak wszystko 

szybko się zmienia, wkrótce coś innego może być bardziej popularne.      

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział Panu Radnemu 

Skowronkowi, że z całym szacunkiem do jego opinii i uwag, gdzie powinno być coś szybciej      

a gdzie później zamieszczone, życie to samo weryfikuje. To co kilkadziesiąt lat temu było 

nowoczesne, modernistyczne teraz poszło w zapomnienie. Powiedział, że co do Statutu w pełni 

popiera stanowisko Pana Przewodniczącego.   



16 
 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak odniosła                                                   

się do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Pana Jarosława Glapiaka o drogach powiatowych. 

Powiedziała, że drogi powiatowe są w stanie krytycznym. Głównie chodzi o odcinek drogi                    

z Łoniewa do Osiecznej, który przez długi czas stanowił objazd do Leszna. Stan tego odcinka 

drogi jest krytyczny, pobocza są pozarywane były podsypywane ale wystarczył jeden przejazd 

tira i wszystko się rozsypało. Samochody często ścinają zakręty, co jest zagrożeniem, a osoba 

jadąca z naprzeciwka jest zmuszona zjechać na pobocze. Pani Radna powiedziała, że osobiście 

straciła na tej drodze dwie opony. Trzeba coś z tą drogą zrobić. Poprosiła Pana Burmistrza, aby 

zainterweniował,  jeżeli chodzi o oś jezdni w Kąkolewie. Droga była remontowana kilka 

miesięcy temu, a na ulicy Krzywińskiej i Rydzyńskiej nadal nie ma wyznaczonej osi jezdni, tak 

jak jest to na drodze prowadzącej od Kąkolewa do Nowej Wsi.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak odnośnie dróg 

powiatowych dopowiedział, że słuchał lokalnego radia, w którym wypowiadał się Pan Starosta, 

jednakże nie wspomniał o przebudowie drogi z Osiecznej do Pawłowic. Chciałby uzyskać na 

to odpowiedź.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mariusz Mikołajczak zapytał Pana Burmistrza 

odnośnie wpływu wniosków danych firm. Jakie Pan Burmistrz ma plany, w tym kierunku?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział,                     

że ma jedną prośbę i kilka pytań. Od listopada nie udało się uruchomić sensora powietrza                      

w Kąkolewie. Powiedział, że przez całą zimę w Kąkolewie nie była badana jakość powietrza. 

Poprosił Pana Sekretarza, aby sprawdził jego stan. Jeżeli chodzi o inwestycje i zadania to Pan  

Przewodniczący zapytał o rozbudowę Szkoły w Świerczynie. Czy została podjęta decyzja                     

o zaniechaniu tego zadania? W ramach obsługi prawnej Pan Burmistrz zatrudnił nową osobę. 

Czy można prosić o informację w tej sprawie. Czy to jest umowa stała, czy na zadania, które 

się pojawiają? Jakie są dane z marca, jeśli chodzi o wpływy do budżetu Gminy? Proszę o dane 

dotyczące udziału w PIT, subwencji oświatowej. Przewodniczący poprosił Burmistrza                            

o wyrażenie opinii na temat finansów Gminy. Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania? 

Pytań nie było. Następnie oddał głos Panu Burmistrzowi.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak zaproponował, aby Pan Burmistrz Stefan 

Kuśnierek wypowiedział się odnoście przebudowy drogi Kąty – Maciejewo. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek odnośnie drogi Kąty                            

– Maciejewo powiedział, że problem dotyczy odcinka niezabudowanego od drogi nr 432                          

do początku istniejącej zabudowy. Zanim roboty zostały rozpoczęte nie było tam rowu,                        

przy przebudowie tego typu dróg wymagane jest odwodnienie nawierzchni jezdni, 

nieodwodniona droga ulega degradacji, w związku z tym trzeba wykonać wykop rowu. Prawnie 

wygląda to w ten sposób, że zarządzający drogą wykonuje te prace. Obowiązkiem właściciela 

przylegającej działki do rowu jest uzyskanie warunków na wykonanie wjazdu na działkę                         

i jego pobudowanie. My nie stosujemy tej praktyki, w sprawie pobudowania wjazdów 

porozumieliśmy się z wykonawcą. Pogrupowane zostały one tak, żeby dla dwóch właścicieli 

działek sąsiadujących był jeden wjazd. Były przypadki, że nie wszystkie wjazdy udało się 

wykonać z uwagi na wielokrotne interwencje mieszkańców. Na dzisiaj do wykonania pozostał 

jeden wjazd przy działce nr 473, który wykonawca najpóźniej do jutra zobowiązał się 

pobudować. Zastępca Burmistrza podał przykład takiej sytuacji, że mieszkaniec w rozmowie 

telefonicznej wskazał, że wjazd po stronie sąsiada mierzy 4,80 m, a wjazd do jego działki                  

4,10 m i oczekuje aby jego wjazd miał taką szerokość jak sąsiada. Zastępca Burmistrza 

powiedział, że chciałby rozszerzyć informację, o której powiedział Pan Burmistrz dotyczącą 

warunków technicznych, jakie będziemy musieli spełniać na etapie projektowym, a następnie 

wykonawczym przy budowanej ścieżce. Warunki techniczne są znacząco inne niż przy drogach 

powiatowych. Przy drodze wojewódzkiej na obszarze zabudowanym będziemy musieli na 

odcinku około 3 km pobudować kanalizację deszczową z krawężnikiem ciężkim. Pas jezdni 
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graniczący ze ścieżką  i musi zostać poszerzony do 3,5 m. Trzeba wykonać podbudowę, 

pobudować nawierzchnię i krawężnik oraz dodatkowo wykonać kanalizację deszczową 

odwadniającą ścieżkę i drogę. W terenach niezabudowanych na długości około 5 km trzeba 

pobudować rów i pozostawić miejsce na poszerzenie jezdni. Będzie miało to znaczący wpływ 

na koszty budowy tej ścieżki.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak dopowiedział, że w następnej kolejności 

będziemy wybierać projektanta tej ścieżki. Burmistrz odpowiedział na pytanie Radnego Pana 

Przemysława Skowronka dotyczące tego, gdzie można pobrać wniosek „Senior +” mówiąc, że 

wnioski te indywidualnie kierowane są do każdego świadczeniobiorcy w odpowiednio 

wyprzedzającym terminie. W tym roku jest około 260 beneficjentów, którzy zostali podzieleni 

na dwie transze. Pierwsza część już otrzymała świadczenie. Do każdej osoby był wysłany 

wniosek z informacją, że należy go wypełnić i odwrotnie przekazać do Urzędu. Taką stosujemy 

procedurę związaną z tym Programem. Jeżeli chodzi o utwardzenie drogi w Świerczynie przy 

blokach, to staliśmy się jej właścicielem, po podpisaniu aktu notarialnego. Osoba prowadząca 

tę sprawę nie została poinformowana o wszystkich wierzycielach. Okazało się, że jest jeszcze 

dwoje lub troje wierzycieli zapisanych w księdze wieczystej tej nieruchomości. Rozpoczęte 

zostało procedowanie, żeby ci wierzyciele odstąpili od roszczeń. Dopóki wszyscy wierzyciele 

nie odstąpią od roszczeń, nie będą podejmowane żadne działania związane z realizacją tej 

inwestycji. Burmistrz Gminy odniósł się do wypowiedzi dotyczących dróg powiatowych, tj. 

Pana Jarosława Glapiaka i Pani Pauli Juskowiak mówiąc, że się z nimi zgadza i zobowiązał się 

do tego, aby sporządzić zestawienie dróg powiatowych, gdzie przebiegają, na jakich odcinkach. 

Być może uda się sporządzić takie zestawienie na kolejną sesję, żeby to Państwu przedłożyć. 

Wykaz dróg z podanymi kilometrami i wstępną propozycję do przedłożenia Panu Staroście 

Leszczyńskiemu. Co do osi jezdni, to jest ponowienie naszych próśb i wniosków. Oczywiście 

kolejny raz wystąpimy do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie. Ostatnio przesłana 

odpowiedź była taka, że jest możliwość, ale nie ma obowiązku. Wniosek przekażemy                              

z informacją, że oczekujemy wykonania tego działania. Jeżeli chodzi o przebudowę drogi 

Osieczna – Pawłowice, o co pytał Pan Radny Forszpaniak, Burmistrz powiedział, że jego 

wiedza jest taka, że jest przygotowywany projekt przebudowy tego odcinka drogi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak powiedział, że słuchał 

wypowiedzi Pana Starosty wypowiadał się o okolicy Włoszakowic, Święciechowy i Wijewa.  

W gminie Krzemieniewo podał ulicę Dworcową a odnośnie tej drogi nie wspomniał. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak powiedział, że Burmistrz Kuśnierek 

podpowiada, iż działania dotyczące przygotowania projektu są realizowane przez Pana 

Starostę. Nie wszystkie tematy muszą być w danym wystąpieniu Pana Starosty wskazane. Pan 

Mariusz Mikołajczak zapytał, jak postępujemy w sytuacji, gdy przedsiębiorca występuje                   

o umorzenie czy prolongatę ważności zobowiązań kierowanych do Gminy. Wnioski, które 

wpływają są zgodnie z prawem analizowane i oceniane. Aktualnie mamy sześć takich 

wniosków od przedsiębiorców, których firmy działają na terenie naszej Gminy. Żadnego z tych 

wniosków nie pozostawiamy bez procedowania, kolejne wnioski będą poddane podobnemu 

postępowaniu. Jeżeli chodzi o obsługę prawną Urzędu, to zatrudniono Panią Mecenas 

Aleksandrę Orywał. Umowa dotyczy 2020 roku. Jeżeli chodzi o rozbudowę Szkoły                                  

w Świerczynie, to mamy przygotowany projekt i posiadamy pozwolenie na rozbudowę. Nie ma 

sytuacji takiej, że jest to niezbędne w obecnym stanie lokalowym. Dzieci i młodzież w Szkole 

w Świerczynie uczą się w średnich warunkach. Perspektywa rozbudowy nastąpi, ale dzisiaj nie 

określi czy będzie to 2021 czy kolejny rok. Wydaje się, że będzie potrzebny nowy oddział 

przedszkolny oprócz jednej izby lekcyjnej przeznaczonej na izbę nauk przyrodniczych. Finanse 

Gminy w obecnej skomplikowanej i trudnej sytuacji, w jakiej znalazła się nasza Ojczyzna.                       

Burmistrz powiedział, że w jego ocenie, jeśli chodzi o pomoc kierowaną do samorządów, to 

jest ona symboliczna. Burmistrz wskazał, że widzi dwie formy działań finansowych, tj.: 
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„poluzowanie” sposobu wydatkowania, tzw. dochodów korkowych czyli funduszu 

przeciwalkoholowego z jednoczesnym wskazaniem, że „ekstra” wydatki tego funduszu 

powinny być skierowane w ramach działań anty-epidemicznych, co nie oznacza wprost, że tych 

wpływów nie będzie więcej tylko, że możne je wydać na bardziej dowolne tematy niż to było 

możliwe do tej pory oraz zwiększenie opłaty za decyzje o warunkach zabudowy, tu jest 

zwiększenie o 100%. W naszym przypadku może to być około 20.000,00 zł rocznie. Inne 

spodziewane wpływy jak dotacje, subwencje, odpisy z podatku od osób fizycznych i od osób 

prawnych, to ostatnia informacja dotyczy subwencji oświatowej i jest taka, że według deklaracji 

Ministra ma być wyższa, jeżeli chodzi o nasz Samorząd o 122.000,00 zł, w stosunku do 

prognozy jesiennej z jednoczesnym wskazaniem, że w tegorocznej subwencji zawarte                   

są również przewidywane zwiększenia płac dla nauczycieli rzędu 6%, poczynając od września. 

Przewidywany wpływ do naszego Samorządu z podatku PIT, to z ostatniej informacji wynika, 

że będzie o 2.000 zł mniejszy od prognozowanego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki powiedział, że 

2.000,00 zł mniej to jest w prognozie ale jak wygląda rzeczywistość.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że na podstawie tego, co 

wie może powiedzieć, że jeżeli chodzi o CIT czyli odpis z podatków od osób prawnych, to na 

ten rok plan w uchwale budżetowej wynosi 80.000,00 zł. Za pierwsze trzy miesiące tego roku 

czyli do końca marca włącznie wpłynęło 21.826,52 zł, co procentowo stanowi 27,28%. Jeżeli 

chodzi o wpływ z CIT dla naszego Samorządu, to nie jest to kwota znacząca więc nasze obawy, 

że może nastąpić duże zmniejszenie w stosunku do przewidywań nie miałoby dużego znaczenia 

dla kondycji finansowej naszego Samorządu. Inna sytuacja jest z 8.000.000,00 zł 

deklarowanymi z wpływów z PIT, aczkolwiek na ten czas mamy informację o wpływie za 

cztery miesiące, tj. od stycznia do kwietnia tego roku. Porównując ten czas czterech miesięcy 

roku 2020 do czterech miesięcy roku 2019 na konto naszego Samorządu wpłynęło 94% kwoty                        

w stosunku do roku minionego. Mamy zadeklarowane więcej niż wykonanie roku ubiegłego, 

ale te wpływy nie są znacząco mniejsze. Przewidywania są takie, że ta zmiana dopiero przed 

nami. Gdyby wpływy utrzymały się w takiej proporcji, to sytuacja finansowa naszej Gminy 

będzie gorsza ale nie będzie zła. Z pozycji Urzędu realizujemy szerokie działania związane                    

z ograniczeniami, tam gdzie one są możliwe i konieczne. Dotyczy to zarówno Urzędu jak                       

i jednostek organizacyjnych. Jako jeden z niewielu urzędów administracji samorządowej 

wykonujemy swoje czynności w Urzędzie. Nie wdrożyliśmy systemu pracy zdalnej jedynym 

utrudnieniem jest, za co przepraszamy jednocześnie licząc na wyrozumiałość, komunikacja 

między petentami. Forma kontaktu to przede wszystkim kontakt elektroniczny i telefoniczny. 

Burmistrz oddał głos Panu Sekretarzowi Gminy. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski wypowiedział się odnośnie sensora 

powietrza, mówiąc, że ma nadzieję, iż od nowego sezonu grzewczego problem uda się 

rozwiązać. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska wypowiedziała się odnośnie 

sytuacji ekonomicznej Gminy. Stwierdziła, że nie bez znaczenia jest to, że w dobie pandemii 

firmy borykają się z różnymi problemami a zwłaszcza z utrzymaniem stanu zatrudnienia, co 

ma bezpośrednie przełożenie na dochody Gminy. Pomoc rządowa, tarcze antykryzysowe, które 

się pojawiły wesprą firmy i pomogą utrzymać zatrudnienie, co powinno nas trochę uspokoić 

odnośnie przyszłości finansowej Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poprosił                                 

o rozważenie możliwości, w świetle tego co mówił Pan Mariusz Mikołajczak i Pan Burmistrz 

odpowiadając na pytanie Pana Radnego, pomocy dla przedsiębiorców. Jak rozumiem Pan 

Burmistrz zdecydował się na wariant indywidualnych wniosków. Niektóre gminy podejmują 

uchwały, w których zapisują, że godzą się na opóźnienia w płatnościach, np. II i III raty podatku                                  

od nieruchomości, a następna uchwała, która będzie powoływana pozwala na zejście z opłaty 
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prolongacyjnej. Przewodniczący zapytał, czy jak Pan Burmistrz podejmuje indywidualną 

decyzję dotyczącą firmy „X”, że zgadza się na odroczenie płatności podatku od nieruchomości, 

to czy Pan Burmistrz ma kompetencje do tego, żeby zejść z opłaty prolongacyjnej, która jest za 

to, że płatność została dokonana w terminie późniejszym? Niektóre gminy podejmują te 

uchwały, żeby można było znieść opłatę prolongacyjną, która jest obowiązkowa, jeśli opóźnia 

się termin płatności podatku. Dodał, że prosi, aby w ramach polityki informacyjnej na 

wszystkich komunikatorach pojawił się jasny przekaz, że można składać wnioski o odroczenie 

terminu płatności. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że tego typu rozwiązania, 

które mają miejsce w naszej Gminie są uregulowane prawnie. Jest różnorodność zachowań 

samorządów gminnych. Potwierdzam informację, że w ten sposób funkcjonujemy. Zgodnie                   

z prawem każdy przedsiębiorca, każda firma, która udokumentuje problemy z terminowym 

regulowaniem należności, nie zostanie pozostawiona sama sobie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki odpowiedział,                      

że zgadza się z Panem Burmistrzem. Od wielu lat jest rzeczywistość prawna, w której co roku 

każdy przedsiębiorca ma prawo wystąpić do Pana Burmistrza z prośbą o rozłożenie podatku 

czy jego umorzenie, ale mamy sytuację bez precedensu. Może przedsiębiorcy, którzy nigdy 

wcześniej nie myśleli o tym, żeby skorzystać z tego prawa teraz chcieliby to uczynić. Uważam, 

że warto w ramach polityki informacyjnej aby ten przekaz się pojawił. Dodał, że uważa, że 

nasza Gmina jest w bardzo dobrej kondycji finansowej, jest może lepiej przygotowana niż inne 

gminy na trudności wynikające z sytuacji zewnętrznej. Przewodniczący powiedział, że martwi 

go sytuacja związana z nieuregulowanymi stawkami za ścieki. Spółka Komunalna zrobiła 

kalkulację, zaproponowała stawkę dla mieszkańców za odbiór ścieków, że będziemy płacić 

5,05 zł ale ta sama Spółka kalkulując stawkę na poziomie 5,05 zł założyła, że ta kwota jest tylko 

częścią stawki za ścieki, a drugą część tej stawki Spółka będzie otrzymywać od Gminy                          

w ramach dopłat. Tych dopłat do dzisiaj nie ma, mija piąty miesiąc działalności Spółki. Jeżeli 

ktoś sobie założył, że będzie otrzymywał dopłatę, a piąty miesiąc jej nie dostaje, to bilans się 

nie równoważy. Dodał, że po raz kolejny chciałby zapytać, czy wiadomo co z pieniędzmi, które 

należą się Gminie w ramach dofinansowań?  Mija kolejny kwartał, a pieniądze za budowę 

kanalizacji i modernizację oczyszczalni nadal nie wpłynęły. Wskaźnik 94%, o którym mówił 

Pan Burmistrz dobrze rokuje, ale w marcu otrzymaliśmy już kilkaset tysięcy złotych mniej                    

z wpływów z PIT-u. W tym kontekście obawia się o stawki za ścieki i o należne pieniądze za 

kanalizację i oczyszczalnię, za którymi czekamy.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że jeśli chodzi o dotację 

za kanalizację i oczyszczalnię, to procedujemy z Urzędem Marszałkowskim. Burmistrz 

powiedział, że jego stanowisko jest takie, że zbliża się moment, kiedy będziemy mogli 

powiedzieć, że czekamy na jej wpływ na konto Gminy. Co do Gminnego Zakładu 

Komunalnego i stawek, to nie mamy decyzji Dyrektora Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie w Poznaniu, która to decyzja ma finalnie zatwierdzić proponowane nowe stawki 

i taryfy opłat za ścieki dla  odbiorców komunalnych z grupy I i dla firm, grupa II. Jeżeli jej nie 

mamy obowiązują dotychczasowe stawki, o których wspomniał Pan Przewodniczący czyli          

5,05 zł netto. Czekamy na decyzję Wód Polskich w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał Burmistrza 

czy jeżeli stawki zostaną zatwierdzone, np. za dwa tygodnie, to będą obowiązywać od                             

1 stycznia i będziemy zobowiązani przetransferować te dopłaty od początku roku czy od daty 

zatwierdzenia stawki? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że dopłaty będą 

obowiązywały od daty zatwierdzenia stawki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki dopytał, czy                        

w tej sytuacji bilans Spółki ściekowej da się zamknąć? 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że będzie na pewno 

trudniej niż, gdyby te decyzje zapadły wcześniej, np. w lutym czy w marcu. Dyrektor 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie na podstawie odpowiednich przepisów ustawy z dnia 2 marca 2020 r.                                 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych informuje, 

iż bieg terminu rozpatrzenia wniosku Burmistrza Gminy Osieczna z dnia 15 stycznia                             

w przedmiocie zatwierdzenia cen i stawek opłat dla zbiorowego odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Osieczna na okres 18 miesięcy ulega zawieszeniu w okresie stanu zagrożenia 

epidemicznego lub stanu epidemii ogłoszonego z powodu COVID-19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki zapytał z kiedy to 

jest pismo? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak odpowiedział, że to pismo zostało 

wysłane 30 kwietnia 2020 r. tego roku przez Pana Dyrektora. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki podziękował Panu 

Burmistrzowi za odpowiedź na wszystkie pytania. Proszę Państwa wolne głosy, informacje. 

Przypominam o prośbie dotyczącej tabletów w celu wykonania aktualizacji. Tablety będą do 

odbioru w poniedziałek. Po czym zamknął punkt 21, wnioski i informacje.  

Ad. 22. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki poinformował, że 

przechodzimy do punktu 22. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. Panie Burmistrzu na złożone 

zapytania będą odpowiedzi w terminie przewidzianym w prawie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak potwierdzam informację przekazaną 

przez Pana Przewodniczącego.  

Ad. 23. Zakończenie obrad XVII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki stwierdził, że                       

w związku z wyczerpaniem porządku obrad dziękuje za przygotowanie sesji w szczególnych 

warunkach, żeby Rada mogła obradować i procedować. Następnie zamknął obrady XVII sesji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

 

 

     Protokołowała       Przewodniczący obrad 

 

   Marta Skorupka              Roman Lewicki 
 

 

 

 

 


